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§ 1  
Mötets öppnande 

Ordförande Marie Arsenian-Henriksson hälsar välkommen och förklarar dagens möte 

öppnat. 

§ 2  
Justering av dagens protokoll 

Per Svenningsson utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

§ 3  
Godkännande av föredragningslista 

Föredragningslistan godkänns. 

§ 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll för 2024-10-14 (sammanträde) läggs till handlingarna. 

§ 5  
Anmälan av ordförandebeslut 

2024–7 Beslut om utnämning av sakkunnig för Aina Börjesons stiftelse för 

logopedisk forskning och behandling (nr 259) 2024 

2024-11 Utnämning av sakkunnig för Alex och Eva Wallströms stiftelse för 

utlysningen 2024 

2024-12 Beslut om utnämning av granskare för Ruth och Richard Julins stiftelse, för 

perioden 2024 

2024-13 Beslut om utnämning av sakkunnig för Karolinska Institutets stiftelse för 

virusforskning, nr 111, för perioden 2024 

2024-14 Förslag till utdelning ur Alex och Eva Wallströms stiftelse 2024 

2024-17 Beslut om utnämning av granskare för Loo och Hans Ostermans stiftelse, nr 

82, för perioden 2024-2026 

2024-24 Utnämning av granskare till Maj och Lennart Lindgrens stiftelse för 

medicinhistorisk forskning (nr 262) för perioden 2024-2026 

2024-25 Beslut om utnämning av granskare till Ulla Hamberg Angebys och Lennart 

Angebys stiftelse 2024-2026 

2024-26 Förslag till utdelning ur Ruth och Richard Julins stiftelse 2024 

2024-36 Beslut om förlängd finansiering för central lagring av forskningsdata 
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2024-44 Beslut om avgift för medlemskap i European Research Animal 

Association (EARA) 

2024-45 Utnämning av ledamöter till Fernströms priskommitté 2025-2027 

2024-46 Utnämning av granskningsgrupp till Sven Gards Pris 2025-2027 

2024-47 Beslut om utnämning av granskare rörande Priset för innovation och 

nyttiggörande 2025-2027 

2024-48 Utnämning av sakkunniga år 2025-2027 för granskning av 

nomineringar till Jonas Söderquists stipendiestiftelse 

2024-52 Utnämning av sakkunnig för Aina Börjesons stiftelse för logopedisk forskning 

och behandling (nr 259) 2025-2027 

2024-54 Beslut om utnämning av granskare till Ulla Hamberg Angeby och Lennart 

Angebys stiftelse-Stroke 2024 

2024-56 Utdelning ur Rut och Arvid Wolffs minnesstiftelse 

2024 

2024-59 Utseende av ledamot till internationaliseringsnämnden 

2024-60 Ordförandebeslut om utdelning av medel ur stiftelsen Alfhild Aquilins 

och Karl Bensens minne samt ur Gösta och Karin Wahmans 

minnesstiftelse 2024 ur donationer 

Ordförandebesluten läggs till handlingarna. 

§ 6  
Dialog med Olof Akre - direktör för FoUU på Karolinska  
Universitetssjukhuset     

Olof Akre, direktör för FoUU på Karolinska Universitetssjukhuset sedan april 2024, informerar 

om sin bakgrund och sitt uppdrag. Han nämner att ett strategiarbete pågår och att 

sjukhuset ska ha en ny strategi på plats inom ett år. Arbetet sker huvudsakligen i FoU-

kommittén och tas fram tillsammans med KI. Den kommer att skickas på remiss till KI. 

Föredragande presenterar ett antal målbilder för arbetet. Den första är tillgängliggörande av 

hälsodata för forskning, där Olof menar att sjukhuset är för långsamt och för dåligt på att 

dela data. På lång sikt behövs en plattform för delning av hälsodata. Nästa område är en 

hållbar och tidig forskarkarriär, 40% av de som registrerar sig som doktorander är 

biträdande överläkare i dagsläget. Olof framhåller att sjukhuset måste erbjuda tidigare 

forskningsspår, redan under utbildningen och att frågor kring ersättning och karriärspår 

behöver ses över för att minska negativa löneincitament. Ytterligare områden är att stärka 

utbildnings- och forskningskulturen på sjukhuset, artificiell intelligens samt bättre 

förutsättningar och samordning för djurhusen.  

Diskussion följer kring en rad områden, bland annat förutsättningarna för kliniska 

doktorander, relationen mellan KI och sjukhusets djurhus och förenade anställningar.  
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§ 7  
Förslag tilldelning projektbidrag KIRI 2024 – KIRI postdoktorer med 
tvärvetenskaplig inriktning 

Konstantinos Meletis föredrar ärendet. Karolinska Institutet har utlyst projektbidrag inom KI 

Research Incubator (KIRI) för anställning av postdoktorer med tvärvetenskaplig inriktning. 

Behöriga att söka projektbidrag är medlemmar i KIRI, s.k. KIRI-Fellows. Projektbidrag söks 

gemensamt av två eller flera KIRI-Fellows. Syftet med utlysningen är att stödja 

tvärvetenskapligt inriktad forskning genom att möjliggöra anställning av forskare på 

postdok-nivå.  

Föredragande lyfter att det är viktigt att fånga upp denna grupp tidigt i karriären för att ge 

dem ett sammanhang. En fråga ställs om deltagande från kliniska postdoks. Föredragande 

lyfter att de som är aktiva inom programmet får stora fördelar, de får tillgång till ett stort 

nätverk och forskare som de aldrig träffat annars. 

Det är styrgruppen som gör bedömningen av ansökningarna. Bedömningen gjordes utifrån 

vetenskaplig kvalité och genomförbarhet, samt tvärvetenskaplig potential och nytänkande. 

Det inkom sju ansökningar. Förslaget är att tilldela fem sökande medel. 

På förekommen fråga berättar föredragande att ungefär 30 personer var behöriga för att 

söka. Om sju har sökt så innebär det att ungefär hälften av dessa sökt (eftersom två deltar i 

varje ansökan). En ledamot påpekar att det vore önskvärt att i framtida utlysningar betona 

att de som söker gärna bör komma från olika institutioner.  

Kommittén för forskning beslutar 

att tilldela medel till fem postdok-projekt enligt förslag, samt 

att förklara beslutet omedelbart justerat. 

 

§ 8  
Uppföljning och utvärdering av rekryterings- och konsolideringsprogrammet - 
karriärtrappan     

Lara Edin och Sofia Juhlin föredrar ärendet. Under åren 2014–2024 har Karolinska Institutet 

(KI) haft en särskild satsning för att rekrytera framstående juniora forskare som har särskilt 

utmärkta vetenskapliga meriter och framtida potential. I och med organisationsförändringen 

2019 blev fakultetsnämnden ansvarig för programmet. Fakultetsnämnden beslutade att 

programmet ska innehålla utlysning av anställningar som biträdande lektor (BUL) som 

utlyses i internationell konkurrens, samt konsolideringsbidrag som är sökbart för enskilda 

forskare vid KI. 

Den senaste utvärderingen av programmet utfördes 2019 och det finns därför ett behov av 

att utvärdera om programmet har uppfyllt sitt ändamål och om det finns behov av justering 

av programmet och/eller villkoren. 

I september 2024 fattade FN beslut om att HR skulle ansvara för att följa upp 

Karriärtrappan. En referensgrupp med företrädare från kommittéerna och 
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rekryteringsnämnden har satts ihop. Inom arbetet har man tagit in synpunkter från en rad 

aktörer, bland annat Junior Faculty och dekaner. Man har också tagit fram stickprov kring 

nyttjande av medel och planerar att kontakta KIB för att få bibliometri och jämföra BUL från 

karriärtrappan och Sci-Life fellows. Ledamöterna framhåller att föredragande i framtida 

underlag bör lägga till brasklappen att de inte har tittat på nyttjandet av alla medel.  

Föredragande går igenom den feedback som har kommit in från olika aktörer samt ett antal 

rättsliga aspekter kopplade till karriärtrappan. 

Diskussion följer. En ledamot påpekar att programmet visserligen tillför ekonomiska resurser 

till målgruppen, men att det inte nödvändigtvis skapar de förutsättningar som krävs för 

framgång. En annan ledamot framhåller att det som framkommit i samtal med BUL visar att 

programmet, genom att erhålla KI:s kvalitetsstämpel, för många har fungerat som en viktig 

dörröppnare för att söka och erhålla andra forskningsanslag. Vidare förs en diskussion om 

regeln som anger en tidsgräns på 12 år efter disputation för att vara berättigad till 

konsolideringsbidrag – huruvida denna tidsram är för lång – samt om fördelningen av bidrag 

mellan män och kvinnor och mellan klinisk och preklinisk forskning. 

Arbetsgruppen kommer att arbeta vidare utifrån det presenterade underlaget och 

presentera sina förslag för fakultetsnämnden under början av 2025. 

§ 9  
Beslut om utdelning ur Ulla Hamberg Angebys och Lennart Angebys stiftelse - 
Artros    

Pernilla Petersson informerar i ärendet. Stiftelsens ändamål är att stödja forskning kring 

Hjärt- och lungsjukdomar med prioritet på Stroke och Reumatologiska sjukdomar, med 

prioritet på Artros. Från och med i år har utlysningen delats upp i två egna utlysningar, 

Stroke och Artos. Disponibelt belopp för Reumatologiska sjukdomar, med prioritet artros: 2 

500 000 kr. Förslaget från granskningsgruppen för Reumatologiska sjukdomar med prioritet 

Artros är att fördela hela det disponibla beloppet 2 500 000 kr, mellan 4 sökande, 3 kvinnor 

(beviljandegrad 60%) och 1 man (beviljandegrad 20%). Beviljandegrad totalt 60%. 

Kommittén för forskning ber föredragande om mer information kring en eventuell 

jävssituation i granskningsgruppen. Ärendet bordläggs. 

 

§ 10  
Beslut om utdelning ur Ulla Hamberg Angebys och Lennart Angebys stiftelse - 
Stroke    

Pernilla Petersson informerar denna gång kring prioritet Stroke. Disponibelt belopp för 

inriktning Stroke är 7 500 000 kr. Förslaget från granskningsgruppen för Hjärt- och 

lungsjukdomar med prioritet Stroke är att fördela 7 499 900 kr, mellan 6 sökande, 4 kvinnor 

(beviljandegrad 44%) och 2 män (beviljandegrad 33%). Beviljandegrad totalt 40% 

Kommittén för forskning beslutar 
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att godkänna granskarnas förslag enligt förslag 

att förklara beslutet omedelbart justerat. 

 

§ 11  
Datadriven forskning - White paper        

Mattias Rantalainen och Shireen Sindi föredrar ärendet. Arbetsgruppen för datadriven 

forskning (inom initiativet DDKI) arbetar för att främja data- och AI-driven forskning vid KI. 

Föredragande betonar att syftet med utkastet till den aktuella rapporten (white paper), som 

har utarbetats av arbetsgruppen i samarbete med DDKI:s referensgrupp, är att presentera 

konkreta strategiska rekommendationer om åtgärder som KI kan vidta för att främja 

utvecklingen inom området data- och AI-driven forskning. 

Föredragande framhåller att data- och AI-driven forskning inom medicin- och hälsa 

utvecklas snabbt, och medan många universitet i Sverige och internationellt gör omfattande 

strategiska satsningar, har KI hittills endast tagit mindre strategiska steg i denna riktning. 

Föredragande går igenom hur de arbetet med dokumentet och vilka grupper som har varit 

involverade, bland annat genom diskussioner inom och KI och benchmarking med andra 

universitet. Rapporten innehåller en bred översikt och kartläggning av utvalda data- och AI-

drivna forskningsinitiativ i Sverige och internationellt. Föredragande går igenom 

rekommendationerna i rapporten. 

KF:s ledamöter framhåller att de gärna ser en ambitiös satsning inom området och att 

arbetsgruppen tydligt redogör för olika konkreta prioriteringar och vad dessa skulle 

innebära i termer av finansiering. KF har sedan möjlighet att driva frågan vidare mot 

fakultetsnämnden. Arbetsgruppen ska fortsätta utveckla rekommendationerna och 

återkomma till KF för beslut under våren. 

  

§ 12  

Fokusområdet - F2 en optimerad avtalsprocess genom kompetensutveckling, 

ansvarsfördelning och systemstöd 

Richard Cowburn är föredragande i ärendet. Uppdraget i F2, som är ett av rektors 

prioriterade fokusområden, är att skapa en optimerad avtalsprocess genom 

kompetensutveckling, ansvarsfördelning och systemstöd. Målet är att etablera en klar 

ansvarsfördelning, förbättra kompetensöverföringen till institutionerna, och implementera 

ett nytt ärendehanteringssystem för att underlätta avtalshantering. 

Föredragande lyfter att avtalsprocessens komplexitet har ökat till följd av bl.a. nya regler, 

finansierings- och avtalsvillkor, många avtalsparter och olika rättsordningar att förhålla sig 

till.  Enligt föredragande uppger forskare att mycket fungerar bra och man är över lag är nöjd 

med det expertstöd som bl.a. juridiska avdelningen och RSO ger. Men de utmaningar som 

lyfts fram är bland annat långa ledtider, svårt att förklara juristernas synpunkter för 
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motparten, svårigheter för prefekt att ta ställning till juristernas synpunkter, otydliga 

delegationer när det gäller vem som undertecknar avtalen, sällanhandläggare och 

kunskapsbrister på institutionerna (”det institutionella minnet”) samt att det är otydligt var 

forskarnas frågor ska sorteras.  

Juristerna/RSO upplever i sin tur att handläggningen påverkas av otydliga underlag från 

forskarna, brist på handläggningsstöd på institutionerna, kort framförhållning, 

kunskapsbrister i compliance-frågor (t.ex. etik- och datahanteringsfrågor) samt brist på 

utrymme för proaktivt arbete. 

Föredragande framhåller att utmaningen är att KI har 21 institutioner med olika behov, plus 

KM och core-faciliteter. Det är väldigt varierad verksamhet och organisationen varierar stort 

bland olika institutioner. Inom F2 har man tagit fram en arbetsgrupp med representanter 

från GVS och stödfunktioner inom kärnverksamheten. Fokus har legat på att förstå flödet, 

processen och ansvaret. Man har också jobbat med dialogmöten med institutioner. 

Prefekterna är inte med i projektgruppen, men har intervjuats. 

En diskussion följer där KF:s ledamöter välkomnar en översyn av arbetet med avtal. En 

ledamot frågar hur man kan följa upp att det är svårt för prefekterna att ta ställning till 

juristernas åsikter. Föredragande lyfter att det nu finns ett utbildningsprogram för 

prefekterna som fokuserar på risk i förhållande till avtal. Det framförs att det vore bra om 

något liknande fanns även för forskare.  

 

§ 13  
Presentation av Centrum för AI & Innovation    

Daniel Lundquist föredrar presentationen av det föreslagna centrumet för AI och innovation. 

Syftet med centrumet är att stödja, främja och påskynda utvecklingen och användningen av 

AI inom forskning och innovation inom medicinsk vetenskap och hälso- och sjukvård. Målet 

är att etablera en samarbetsplattform vid Karolinska Institutet för lokala, regionala, 

nationella och internationella samarbeten inom AI och innovation. 

KF:s ledamöter lyfter frågor kring förankring med Region Stockholm och hur centret ska 

involvera institutioner som inte har så mycket aktivitet inom AI. Föredragande svarar att 

samtal pågår med Region Stockholm och att målsättningen är att vara inkluderande i 

centrumets arbete. Diskussion följer också kring centrumets namn, där flera ledamöter 

framhåller att namnet är lite för brett/ospecifikt. 

§ 14  
Ansökan om att inrätta Centrum för AI & Innovation   

Kommittén för forskning beslutar 

att godkänna ansökan om att inrätta centrumet vid Institutionen för klinisk neurovetenskap 

(CNS). 
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KF uppdrar samtidigt åt föreståndaren att ge centrumet ett namn som tydligare återspeglar 

centrumets inriktning, exempelvis "Centrum för AI-innovation". 

 

§ 15  
Utseende av 2025 års medicineodontologie hedersdoktorer vid KI 

Anne Thyrfing föredrar ärendet. Möjligheten att nominera 2025 års hedersdoktorer har 

annonserats. Nomineringarna har granskats av en arbetsgrupp utsedd av kommittén för 

forskning vid sammanträdet den 11 september 2024. Christian Giske och Marie Arsenian-

Henriksson berättar mer om hur processen har gått till. 

Diskussion följer.      

Arbetsgruppens förslag till utnämning överlämnas till rektor för beslut den 15 januari 2025. 

§ 16  
Aktuellt klinisk forskning       

Viktoria Svensson föredrar ärendet och berättar till att börja med att Maria Eriksdotter är 

utsedd till rektorsråd vid KI för samarbetet med hälso- och sjukvården från den 1 december 

2024. Uppdraget är på två år. Föredragande går igenom aktuella frågor från 

Ledningsgruppen och Forskningsrådet. Ledningsgruppen har bl.a. diskuterat en vision för en 

samlad biobanksinfrastruktur i Stockholm. Forskningsrådet har bl.a. diskuterat 51%-regeln 

inom ALF och krav på omfattning av sökandes anställning i Region Stockholm i utlysningen 

för ALF medicin 2026. Viktoria informerar vidare om task force inom ALF- och USV-

utvärderingar. 

 

§ 17  
Övriga frågor         

Karin Schmekel informerar om innehållet i forskningspropositionen som kom i förra veckan. 

Bedömningen är att innehållet i stora drag är positivt för KI. Marie Arsenian-Henriksson 

informerar om VR-utvärderingen och KI:s inlämnade underlag samt att om rektors beslutade 

ekonomiska stöd till EU-finansierade forskningsprojekt. Vidare informerar Marie om en 

nystartad konstellation vid KI som ska arbeta med strategisk rekrytering. 

Ordförande tackar till sist för året och önskar alla deltagare god jul och gott nytt år.  

 

 

Anmälningsärenden/Information för kännedom (ej planerad föredragning) 

a) FN protokoll; länk 
b) KFU protokoll; länk   
c) KU protokoll; länk 
d) Forskningsrådet KI-Region Stockholm protokoll; länk 
e) Ledningsgruppen KI-Region Stockholm protokoll, länk 

https://medarbetare.ki.se/fakultetsnamnden-ledamoter-sammantradestider-och-protokoll
https://medarbetare.ki.se/kommitten-for-utbildning-pa-forskarniva
https://medarbetare.ki.se/protokoll-ku
https://ki.se/samverkan/forskningsradet-sammantradestider-och-protokoll
https://ki.se/samverkan/ledningsgruppen-ki-region-stockholm-sammantradestider-och-protokoll
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f) Beslut om ekonomiskt stöd till EU finansierade forskningsprojekt 
g) Vetenskapsrådets nationella utvärdering av medicinska och farmaceutiska 

grundvetenskaper – KI:s inlämnade underlag 
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